



February 2, 2022

Dear Residents of Ottawa Centre and Ottawa-Vanier;

Our community is under significant duress right now. For the past five days, residents have been unable to sleep. They have been harassed, intimidated and yelled at. Businesses in the downtown core are feeling the impacts as well. The demonstrations in downtown Ottawa have caused significant disruption to local businesses and community organizations — to say nothing of the vandalism and blatant expressions of hate and incitement to violence. Some of our essential businesses, who have been at the forefront of this pandemic, and who are struggling enough as it is, have been obligated to close due to safety concerns and road closures.

Ottawa Police is the lead in responding, and federal public safety partners have been there since the very beginning. The federal government is in constant contact with the Ottawa Police and the City, and will continue to support them in ensuring safety in our nation's capital. The federal government supports the City of Ottawa in these situations through a special program that sets aside funds to help cover policing costs incurred in the course of duties, like protests.

There are federal law enforcement resources in operation right now, and if more support is requested by the City, we will advocate for that. We will continue to work closely together in the days ahead.

Let us be clear. We all believe in the right to protest, which is the hallmark of our democracy, but our residents also have the right to live safely and peacefully. From what we are witnessing on the ground, and hearing from residents, this is the furthest thing from a peaceful protest. Residents, workers and businesses of Ottawa Centre, Ottawa-Vanier, and the National Capital Region are feeling the brunt of the impact to their livelihoods and families. We call on the protesters to stop and respect the communities we represent.

As your representatives, we will continue to work with our counterparts, and support them if they need more resources, so we can all resume our lives.

Sincerely,

A handwritten signature in black ink, appearing to read "Mona Fortier".

Honourable Mona Fortier, P.C., M.P.
Member of Parliament for Ottawa-Vanier

A handwritten signature in black ink, appearing to read "Yasir Naqvi".

Yasir Naqvi, M.P.
Member of Parliament for Ottawa Centre



2 février 2022

Chères résidentes et résidents d'Ottawa-Centre et d'Ottawa-Vanier ;

Notre communauté est actuellement soumise à de fortes pressions. Depuis cinq jours, les résidents sont incapables de dormir. Ils ont été harcelés, intimidés et ont subi des injures. Les entreprises du centre-ville en ressentent également les effets. Les manifestations au centre-ville ont causé des perturbations importantes aux entreprises locales et aux organismes communautaires - sans parler du vandalisme et des expressions flagrantes de haine et d'incitation à la violence. Certaines de nos entreprises essentielles, qui ont été à l'avant plan de cette pandémie et qui ont déjà assez de difficultés comme cela, ont été obligées de fermer leurs portes en raison de problèmes liés à la sécurité et à la fermetures de routes.

Le Service de police d'Ottawa dirige l'intervention, et les partenaires fédéraux en matière de sécurité publique sont présents depuis le tout début. Le gouvernement fédéral est en contact permanent avec le Service de police d'Ottawa et la Ville, et continueront à les aider à assurer la sécurité dans la capitale nationale. Le gouvernement fédéral soutient la ville d'Ottawa dans ces situations dans le cadre d'un programme spécial qui met de côté des fonds pour aider à couvrir les coûts des services de police encourus dans l'exercice de leurs fonctions, comme les manifestations.

Des ressources fédérales d'application de la loi sont en opération en ce moment même, et si la ville d'Ottawa en demande davantage, nous allons plaider pour cela. Nous continuerons à travailler en étroite collaboration dans les jours à venir.

Soyons clairs. Nous croyons tous au droit de manifester, qui est la marque de notre démocratie, mais nos résidents ont aussi le droit de vivre en sécurité et en paix. D'après ce que nous voyons sur le terrain et ce que nous disent les résidents, cette manifestation est loin d'être pacifique. Les résidents, les travailleurs et les entreprises d'Ottawa-Centre, d'Ottawa-Vanier, et de l'ensemble de la région de la capitale nationale subissent de plein fouet les répercussions sur leurs moyens de subsistance et leurs familles. Nous demandons aux manifestants d'arrêter et de respecter les communautés que nous représentons.

En tant que vos représentants, nous continuerons à travailler avec nos homologues, et à les soutenir s'ils ont besoin de plus de ressources, afin que nous puissions tous reprendre nos vies.

Cordialement,

Honorable Mona Fortier, C.P., Députée.
Ottawa-Vanier

Yasir Naqvi, Député.
Ottawa Centre